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В День города 
будут сюрпризы

В «бой» шли 
десантники

Видео
хозяйству
в помощь
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Адзін за трох
Парк тэхнікі “Добрушскага камунальніка” 

папоўніўся спецыяльным аўтамабілем. 
Як паведаміў галоўны механік прадпрыемства Павел 

Белкін, смеццявоз беларускай вытворчасці абсталява-
ны функцыяй аўтаматычнай загрузкі еўракантэйнераў. 
Умяшчальнасць кузава – 16 кубічных метраў. Новая 
тэхніка дазволіць перавесці тры трактары для выканан-
ня іншых задач. Акрамя гэтага зменшыцца колькасць 
рэйсаў, тым самым знізяцца затраты на перавозку 
смецця і другаснай сыравіны.  

Леанід МІНІч

У ролі настаўнікаў
Днём самакіравання адзначылі ў мінулую пятніцу 

ў СШ №5 Добруша Дзень настаўніка. 
Як расказалі ва ўстанове адукацыі, да ўрокаў 11-

класнікі рыхтаваліся загадзя, склалі планы-канспекты 
заняткаў. За іх ходам і аб’ектыўнасцю выстаўлення 
 адзнак “дублёрамі” сачылі педагогі-прадметнікі. 

У школе дні самакіравання лічаць лепшай прафарыен-
тацыяй. Невыпадкова тры выпускніцы школы ў мінулым 
годзе абралі пры паступленні ў ВНУ педагагічныя 
спецыяльнасці.

Наталля ХАДУНьКоВА

Рэаліі і стаўкі 
калінінцаў

Аграрыі раёна завярша-
юць сяўбу азімых зерневых 
культур. У цэлым, адзнача-
юць ва ўпраўленні сельскай 
гаспадаркі і харчавання райвы-
канкама, асноўная частка ра-
бот выканана.  На якія мэты бу-
дуць выкарыстаны пасевы, за-
лежыць ад іх стану пасля зімы.

У сельгаспрадпрыемстве 
“Калінінскі” заўважаюць: гаспа-
дарцы раней не даводзілася весці 
азімую сяўбу ў такіх аб’ёмах: 
тры тысячы гектараў сёлета не-
абходна засеяць зерневымі. 
П л о ш ч ы  п е р а р о с т а ў ц а ў  – 
адны з самых значных у раё-
не, больш толькі ў гаспадарках 
“Завідаўскае” і “Уцеўскае”.

– Пачыналі пасяўную ў самыя 
спрыяльныя тэрміны, – расказ-

вае кіраўнік сельгаспрадпрыем-
ства Віктар Байдаў. – Толькі з-за 
слупа пылу, які ўзнімаўся на полі,  
сеялкі працавалі не ў поўную маг-
чымасць. Апрацоўвалі ўсяго каля 
15 гектараў у дзень.

Пыл абярнуўся для гаспадаркі 
стратамі. На ста гектарах усходаў 
увогуле не дачакаліся. Давялося 
перасяваць. Спадзяванні кіраўнік 
ускладае на надзейныя кадры. 

М е х а н і з а т а р а  А н д р э я 
Кастрыкіна заспелі  ў  полі . 
В ы ц і р а ю ч ы  п о т,  м у ж ч ы н а 
ўсміхаецца: клімат у кабіне – як 
у роднай Астрахані.

Н а  м а н і т о р ы  б а р т а в о г а 
камп’ютара трактара – яго сён-
няшняя выпрацоўка: да абеду 
засеяў 15 гектараў. 

– Мог бы і больш, толькі се-

ялка гадзіны на дзве выйшла 
са строю. Трэба адрамантаваць 
кола, – расказвае мужчына. – 
Аднаму справіцца немагчыма. На 
дапамогу прыходзяць калегі. 

Перспектыўную стаўку ў гас-
падарцы робяць на гібрыднае 
ж ы т а  з а х о д н я й  с е л е к ц ы і . 
Пераростаўцы адзіныя ў раё-
не, хто закупіў такое насенне. 
Кіраўнік упэўнены: спадзяванні 
апраўдаюцца.

– Даведаліся, што нават у не-
спрыяльных кліматычных умовах 
гэты сорт зерня даў ураджай-
насць каля 70 цэнтнераў з гек-
тара. Паглядзім, як ён праявіць 
сябе на добрушскіх палетках, 
– кажа ён.

Наталля ВАСІЛьЕВА
Фота Яўгена УСЦІНАВА
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на связи

прием

тема недели

12 октября с 8.00 до 14.00 
в приемной председателя 

райисполкома прием 
граждан и представителей 
юридических лиц проведет  

Ирина Михайловна 
ШКАРУБО, 

начальник отдела 
образования, спорта 

и туризма 
райисполкома.

12 октября с 9.00 до 12.00 
по телефону 3-00-00
 прямую телефонную 

линию с жителями 
района проведет 

Владимир Николаевич 
ЕМЕЛЬЯНОВ, 

председатель районного 
Совета депутатов.

* * *
10 октября 

с 10.00 до 12.00 
по телефону 3-12-70

пройдет прямая телефонная 
линия с участием 

Елены Владимировны 
СИЛИНОЙ, 

начальника финансового
отдела райисполкома. 

Приоритеты 
сотрудничества

II Форум регионов Беларуси 
и Украины 3-4 октября про-
шел в Житомире. 

В рамках форума состоя-
лась первая встреча прези-
дентов двух стран Александра 
Л у к а ш е н к о  и  В л а д и м и р а 
Зеленского. Главы государств 
провели переговоры в узком 
и расширенном составе, а 
также приняли участие в пле-
нарном заседании II Форума 
регионов.

В первый день форума состо-
ялось восьмое заседание кон-
сультативного совета делового 
сотрудничества, по завершении 
которого белорусские и украин-
ские партнеры подписали че-
тыре десятка договоренностей 
на общую сумму более 540 млн. 
долларов.

Состоялась официальная 
встреча глав регионов Украины и 
Беларуси с главой Житомирской 
областной государственной ад-
министрации. Особо на ней зву-
чала тема восстановления су-
доходства по Днепру на терри-
тории Украины. Во второй день 
форума регионы Беларуси и 
Украины заключили соглашения 
о многостороннем сотрудниче-
стве. Церемония подписания 
документов состоялась в при-
сутствии глав государств. 

Подписаны также план кон-
сультаций между министер-
ствами иностранных дел на 
2020-2021 годы, исполни-
тельная программа научно-
технического сотрудничества 
на 2019-2021 годы между 
Государственным комитетом по 
науке и технологиям Беларуси и 
Министерством образования и 
науки Украины. 

Государственный комитет по 
науке и технологиям Беларуси 
и Министерство образования 
и науки Украины подписали 
исполнительную программу 
научно-технического и инно-
вационного сотрудничества на 
2019-2022 годы. 

По материалам СМИ

анонс

Чем удивит День города
Что готовят к праздно-

ванию его организаторы, 
корреспонденты «ДК» поин-
тересовались у начальника 
отдела идеологической ра-
боты, культуры и по делам 
молодежи райисполкома 
Елены РАЗДУЕВОЙ.

– В центре внимания будет  
76-я годовщина освобож-
дения города от немецко-
фашистских захватчиков. 
М е р о п р и я т и я  н а ч н у т с я 
12 октября в 10 часов у 
мемориального комплекса 
«Память», празднества пе-
реместятся на центральную 
площадь и тематические 
площадки. Затем они прод-
лятся до позднего вечера. 
А в 22 часа всех желающих 
приглашаем на празднич-
ный фейерверк.

– Елена Федоровна, и все 
же вернемся к началу, на 
городскую набережную.

– Время призывает нас 
с особой благодарностью 
относиться к тем, кто даро-

вал нам свободу и незави-
симость. Добруш активно 
принял участие  в респуб-
ликанской акции «Во славу 
общей Победы». У мемори-
ального комплекса «Память»  
в 11 часов 20 минут пройдет 
ее районный этап. Земля, 
взятая со всех 40 братских 
могил и воинских захоро-

нений района, будет по-
мещена в капсулу. Отчет с 
мест проведения заборов 
земли будет представлен на 
фотовыставке.

Продолжится мероприя-
тие показательными вы-
ступлениями 103-й отдель-
ной гвардейской воздушно-
десантной бригады.

– Будут ли новшества и 
сюрпризы?

– Одну из новинок подгото-
вил добрушанам и гостям го-
рода районный краеведчес-
кий музей, который пригла-
шает всех желающих в 10 ча-
сов на экспозицию «Память 
жива». И на виртуальные ви-
деоэкскурсии, посвященные 
истории развития района.

Неожиданной станет в этом 
году и церемония чество-
вания лучших горожан. Она 
начнется в 12 часов на цент-
ральной площади. К слову, в 
этом году  победителей вы-
брали в 8 номинациях. Среди 
них есть новые.

При подготовке празднич-
ных мероприятий организа-
торы учли и пожелания добру-
шан. Например, полюбивший-
ся многими ансамбль духовых 
инструментов приглашает 
послушать «Мелодии осени» 
в 13 часов на площадку возле 
детской школы искусств.

А в 13.30 общественно-
культурный центр приглашает 
на концерт артистов белорус-
ской эстрады Алены Ланской 
и Анастасии Тихонович.

Наталья ВАСИЛьЕВА
Фото из архива «ДК»

окружные избирательные ко-
миссии 8-17 октября проведут 
регистрацию кандидатов в де-
путаты Палаты представителей 
Национального собрания седьмого 
созыва, сообщает БелТА.

Предвыборная агитация на пар-
л а м е н т с к и х  в ы б о р а х  в  Б е л а р у с и 
стартует в середине октября после 

регистрации кандидатов в депутаты. 
На следующий день после ее оконча-
ния окружные избиркомы проведут 
между кандидатами жеребьевку для 
того, чтобы определить дату и время 
их выступления на государственных 
радио и ТВ.

Выступления кандидатов в депутаты 
по радио и телевидению пройдут с 21 
октября по 6 ноября по рабочим дням. 
Для теледебатов эфирное время ре-
зервируется из расчета не более пяти 
минут одному кандидату. Порядок 

организации и проведения дебатов, 
даты их проведения и ведущего опре-
деляют телерадиокомпании.

Свою предвыборную программу 
претенденты на места в парламен-
те имеют право опубликовать либо 
в одной из республиканских газет 
(«Звязда», «Рэспубліка»), либо соот-
ветствующей областной газете, либо 
в издаваемых на территории их округа 
районных, городских газетах. Текст 
кандидаты должны представить в СМИ 
не позднее 27 октября.

Началась регистрация кандидатов

інтэрв'ю ў нумар

Прызначэнне – дапамагаць
У тым, што работа ў органах 

мясцовага самакіравання не 
бывае спакойнай і прадка-
зальнай, Вольга Давыдоўская 
п е р а к а н а л а с я  з а  в о с е м 
месяцаў на пасадзе кіраўніка 
Баршчоўскага сельвыканка-
ма. Што ні дзень – важныя 
справы, праблемы, задачы. 
Не выключэнне і Крупец, куды 
маладую жанчыну перавялі 
працаваць месяц назад. Чым 
жыве сёння вёска, што прад-
прымаюць выканкам і дэ-
путаты сельскага Савета 
д л я  п а л я п ш э н н я  ж ы ц ц я 
насельніцтва, “ДК” пацікавіўся 
ў Вольгі ДАВЫДОЎСКАЙ. 

– З жыхарамі Крупецкага 
сельсавета мне пашанца-
вала, – зазначае кіраўнік. – 
Сярод іх шмат сумленных і 
гаспадарлівых людзей. Многія 
прысядзібныя ўчасткі аграга-
радка выкарыстоўваюцца 
дачнікамі з Добруша, Гомеля. 
Тэрыторыі ля домаўладанняў 
дагледжаны. Сельвыканкаму 
менш даводзіцца касіць траву, 
прыбіраць смецце на вуліцах. 
Больш часу можам прысвяціць 
рабоце з пажылымі, адзінокімі 
пенсіянерамі, шматдзетнымі 
сем’ямі.  Шмат клопатаў 

ствараюць непрацуючыя і 
асобы, якія злоўжываюць 
алкаголем.

– Хто дапамагае выра-
шаць актуальныя пытанні 
добраўпарадкавання, па-
ляпшэння санітарнага ста-
ну вясковых тэрыторый, іх 
развіцця? 

–  У  с е л ь в ы к а н к а -
ме падабраўся зладжа-
ны калектыў. Мая першая 
памочніца – кіраўнік справамі 
Алена Сазонава. Мясцовая 
жыхарка, яна ўмее знайсці па-
дыход да кожнага вяскоўца. 
“Выхаваннем” насельніцтва 
актыўна займаецца старэй-
шына Крупца Паліна Сазонава. 
У прыватнасці, намагаецца 
пераканаць, што аб парадку 
на вясковых могілках павінны 
перш-наперш клапаціцца 
сваякі пахаваных. 

– На чыю фінансавую 
д а п а м о г у  м о ж а ц е 
разлічваць? Вядома, што 
бюджэты сельвыканкамаў 
сціплыя…

– Мецэнатаў пакуль няма, 
але дапамогу нам прапану-
юць. Мясцовы фермер Алег 
Шабалін, напрыклад, гатовы 
падставіць плячо ўласнай 

тэхнікай. Сярод крупчан ня-
мала неабыякавых людзей. 
Ёсць цікавыя ініцыятывы 
па развіцці малой радзімы, 
аднак для іх ажыццяўлення 
трэба значныя фінансавыя 
сродкі.  Памятаю, з  якім 
энтузіязмам абмяркоўвалі 
планы па будаўніцтве дзіцячай 
пляцоўкі жыхары Баршчоўкі. 
Гэта была прапанова маладых 
бацькоў. З адабрэннем да яе 
аднёсся дэпутат абласнога 

Савета дэпутатаў Уладзімір 
Маліноўскі, ён прапанаваў 
дапамагчы  вырашыць не-
каторыя пытанні. Тады і зра-
зумела: інтарэсы людзей 
трэба ўспрымаць не толькі 
розумам, але і душой. Да іх 
неабходна прыслухоўвацца, 
бо наша галоўнае прызначэн-
не – дапамагаць.

Гутарку вяла
 Людміла НАЗАРАВА 

Фота Яўгена УСЦІНАВА


